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Anunț privind intentia de elaborare PUZ – Plan Urbanistic
Zonal – Reglementari urbanistice zona UTR E9, parcela 223/4

pentru functiunea BAZA SPORTIVA SI DE AGREMENT

Primaria comunei Tuzla anunta intentia de elaborare a unui
plan urbanistic zonal pentru Reglementari urbanistice zona UTR
E9,  parcela  223/4  pentru  functiunea  BAZA  SPORTIVA  SI  DE
AGREMENT, teren in suprafata de 24 561 mp, identificat cu nr.
cad. 104130, situat in com. Tuzla, INCINTA SECTOR ZOOTEHNIC,
in scopul construirii unei baze sportive si de agrement.

Prin planul urbanistic zonal initiat de Primar Resit Taner, se
propun reglementari in zona UTR E9 pentru functiunea BAZA
SPORTIVA SI DE AGREMENT,teren identificat cu nr. cad.104130,
in vederea construirii unei baze sportive si de agrement, in
urmatoarele conditii:

POT maxim – 40 %– locuire

– 70 % – terenuri cu funcţiuni mixte (locuire şi dotări,
servicii) sau pentru dotări şi servicii, activitati spotive si
de agrement, comerţ,alimentatie publica, turism.

CUT maxim – 1.2 – locuire

–   1.9 -terenuri cu functiuni mixte  (locuire şi dotări,
servicii) sau pentru dotări şi servicii, activitati spotive si
de agrement, comerţ,alimentatie publica, turism.

CUT majorat cu maximum 20% conform legii 350/2001

H maxim P+3E

Functiunea – SPORT, AGREMENT – terenuri de sport, clădire
administrativa, grupuri sanitare, vestiare și dotari aferente
activitatilor sportive și de agrement.

https://editiadesud.ro/anunt-primaria-tuzla-3/


In temeiul art. 50 al Regulamentului local de implicare a
publicului  in  elaborarea  sau  revizuirea  documentatiilor  de
urbanism  si  amenajarea  teritoriului,  aprobat  prin  HCL
17/2013,  in  perioada  08.02-  18.02.2019,  publicul  poate  sa
consulte si sa-si exprime opinia, in scris privind intentia de
elaborare  PUZ  la  sediul  Primariei  comunei  TUZLA  –
Compartimentul Urbanism, in intervalul orar destinat preluarii
documentelor. Observatiile/sugestiile pertinente vor fi luate
in considerare in etapa de elaborare a reglementarilor P.U.Z.-
ului.

Persoana responsabila cu informarea si consultarea publicului:
sef birou Urbanism Catalina Baduica

Trimiteti observatiile dumneavoastra, in scris, pe adresa:

Primaria comunei Tuzla, jud. Constanta, Sos. Constantei nr 80A

telefon: 0756 092 964, sau e-mail: primariatuzla2007@yahoo.com

Răspunsul la observaţiile transmise va fi comunicat in scris
celor  care  au  formulat  observatii/sugestii  in
intervalul  08.02.2019  –  18.02.2019  si  pe  pagina  de
internet  http://www.primaria-tuzla.ro

Campionatul  Judeţean  de
Karate „Kyokushinkai” şi Cupa
„Tomis” la Kung-Fu, simultan,
la Constanța!
2 februarie 2019 11:04
Duminică 3.02.2018 la Complexul Sportiv „Tomis” din Constanţa,
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se vor desfăşura Campionatul Judeţean de Karate „Kyokushinkai”
şi Cupa „Tomis” la Kung-Fu ediţia 2019, pentru copii, cadeţi,
juniori, seniori şi veterani.

Probele de concurs sînt următoarele:

-La Karate „Kyokushinkai”: „Kumite”.

-La  Kung-Fu:  „Tuishou”,  „Light-Fighting  Sanda”,  „Erjie-Gun
Fight” şi „Total-Contact Fighting”.

Vor  participa  125  de  sportivi  din  15  cluburi  sportive.
Categoriile de vîrstă sunt: copii: 5-6 ani, 6-7 ani, 8-9 ani,
10-11 ani, 12-13 ani, cadeţi 14-15 ani, juniori 16-17 ani şi
seniori 18-34 ani,  la feminin şi masculin.

            Programul este următorul:

-10.00-10.15:             -Deschiderea oficială.

-10.15-13.00:             -Meciuri la „Tuishou” şi „Total-
Contact Fighting”, la suprafaţa 1.

-Meciuri la Karate „Kyokushin”, suprafaţa 2.

-13.00-13.30:             -Pauza de masă.

-13.30-15.30:             -Meciuri la „Light-Fighting Sanda”
la suprafaţa 1.

-15.30-17.00:             -Meciuri la „Erjie-Gun Fight”.

-17.00-17.30:             -Festivitatea de premiere.

-17.30:                                    -Închiderea
campionatului şi a cupei.



Inspector  antifraudă  din
Constanța, acuzat de DNA de
luare de mită!
2 februarie 2019 11:04

Procurorii  din  cadrul  Direcției  Naționale  Anticorupție  –
Serviciul Teritorial Constanța au dispus punerea în mișcare a
acțiunii penale și luarea măsurii controlului judiciar pe o
durată  de  60  de  zile,  începând  cu  data  de  29.01.2019,  a
inculpaților:

TALA DUMITRU-DANIEL, inspector antifraudă din cadrul A.N.A.F.
–  Direcția  Regională  Antifraudă  2  Constanța,  sub  aspectul
săvârşirii infracțiunilor:

       – luare de mită,

       – favorizarea făptuitorului,

       – folosirea în orice mod, direct sau indirect, de
informații ce nu sunt destinate publicității ori permiterea
accesului unor persoane neautorizate la aceste informații,

 

       IZET DIAMIR sub aspectul săvârşirii infracțiunilor:

       – complicitate la luare de mită,

       – complicitate la favorizarea făptuitorului,
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       – complicitate la folosirea în orice mod, direct sau
indirect, de informații ce nu sunt destinate publicității ori
permiterea  accesului  unor  persoane  neautorizate  la  aceste
informații.

 

În ordonanța procurorilor se arată că, în cauză, există date
și probe care conturează următoarea stare de fapt:

În cursul lunii ianuarie 2019, inculpatul Tala Dumitru-Daniel,
în calitatea menționată mai sus, beneficiind de ajutorul Izet
Diamir, i-a transmis unui om de afaceri (martor în cauză) că
două dintre societățile administrate în fapt de acesta vor fi
vizate de un control al A.N.A.F. și i-a comunicat data la care
va avea loc, precum și obiectul controlului.

În același context, inspectorul i-a mai spus martorului că îl
poate ajuta să nu fie sancționat la terminarea controalelor,
lucru  cu  care  acesta  a  fost  de  acord,  după  mai  multe
negocieri.

Foloasele necuvenite, pretinse de inspectorul antifraudă, nu
au fost evidențiate în mod concret, doar că valoarea acestora
urma să se stabilească la sfârșitul verificărilor, în funcție
de gravitatea problemelor descoperite.

 

Pe timpul cât se află sub control judiciar, cei doi inculpați
trebuie să respecte următoarele obligații:

a) să se prezinte la organul de urmărire penală, la1.
judecătorul de cameră preliminară sau la instanţa de
judecată ori de câte ori este chemat,
b) să informeze de îndată organul judiciar care a dispus2.
măsura  (Direcția  Națională  Anticorupție  –  Serviciul
Teritorial Constanța) sau în faţa căruia se află cauza
cu privire la schimbarea locuinţei,



c) să se prezinte la organul de poliție desemnat cu3.
supravegherea  sa,  conform  programului  de  supraveghere
întocmit de organul de poliție sau ori de câte ori sunt
chemați,
d) să nu desfăşoare nicio activitate în cadrul Agenției4.
Naționale  de  Administrare  Fiscală  sau  în  nicio  altă
activitate  de  control,  constatare  și  sancționare  a
contravențiilor în cadrul unei autorități publice sau
instituții publice (în cazul inculpatului Tala Dumitru-
Daniel),
e) să nu comunice direct sau indirect, pe nicio cale, cu5.
persoanele  menționate  în  ordonanța  de  dispunere  a
controlului judiciar,

Inculpaților li s-a atras atenția că, în caz de încălcare cu
rea-credință a obligațiilor care le revin, măsura controlului
judiciar se poate înlocui cu măsura arestului la domiciliu sau
măsura arestării preventive.

Inculpaților li s-au adus la cunoștință calitatea procesuală
și acuzațiile, în conformitate cu prevederile art. 309 Cod de
procedură penală.

Facem precizarea că punerea în mișcare a acțiunii penale este
o etapă a procesului penal reglementată de Codul de procedură
penală,  având  ca  scop  crearea  cadrului  procesual  de
administrare a probatoriului, activitate care nu poate, în
nici  o  situație,  să  înfrângă  principiul  prezumției  de
nevinovăție.

 

BIROUL DE INFORMARE ŞI RELAŢII PUBLICE



Avarie RAJA în zona de este a
orașului Năvodari!
2 februarie 2019 11:04

 

Pentru  remedierea  unei  avarii  la  conducta  principală  de
alimentare cu apă din zona de est a orașului Năvodari, RAJA SA
este nevoită să întrerupă furnizarea apei potabile astăzi – 31
ianuarie 2019, în intervalul orar 12,00 – 20,00.
Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  de  pe  străzile:
Liniștei,  Macului,  Recoltei,  Prelungirea  Recoltei,
Eternității,  Locomotivei  și  Apusului.
Ne  cerem  scuze  pentru  neplăcerile  create  consumatorilor
afectati de această avarie pe care îi asigurăm că echipele de
intervenție  vor  face  tot  posibilul  pentru  finalizarea
lucrărilor de reparații și realuarea furnizării apei potabile
în cel mai scurt timp.

ANI:  Horia  Țuțuianu,
președintele CJC, în stare de
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incompatibilitate!
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Comunicat
Agenția  Națională  de  Integritate  a  constatat  faptul
că  ȚUȚUIANU  MARIUS  –  HORIA,  actualmente  Președinte  al
Consiliului  Județean  Constanța,  s-a  aflat  în  stare  de
incompatibilitate în perioada 20 decembrie 2012 – 30 martie
2016,  întrucât  a  exercitat  simultan  funcția  de  consilier
județean  și  pe  cea  de  președinte  al  Consiliului  de
Administrație al S.C. Neptun Olimp S.A., realizând venituri de
natură salarială de la societatea comercială.
De asemenea, pe perioada exercitării mandatului de consilier
județean, între Consiliul Județean Constanța și S.C. Lantana
Style  S.R.L.,  societate  în  cadrul  căreia  soția  persoanei
evaluate  a  exercitat  calitatea  de  asociat  unic  și
administrator, s-a derulat un acord – cadru privind furnizarea
de solarii complet echipate, în valoare de 100.000 lei.
            Persoana evaluată a încălcat astfel dispozițiile
art. 88, alin. (1), lit. d) din Legea nr. 161/2003, potrivit
căruia „(1) Funcţia de consilier local sau consilier judeţean
este  incompatibilă  cu:  […]  d)  funcţia  de  preşedinte,
vicepreşedinte, director general, director, manager, asociat,
administrator,  membru  al  consiliului  de  administraţie  sau
cenzor  la  regiile  autonome  şi  societăţile  comerciale  de
interes  local  înfiinţate  sau  aflate  sub  autoritatea
consiliului local ori a consiliului judeţean respectiv sau la
regiile autonome şi societăţile comerciale de interes naţional
care  îşi  au  sediul  sau  care  deţin  filiale  în  unitatea
administrativ-teritorială respectivă” și ale art. 90, alin.
(1)  și  alin.  (2)  din  același  act  normativ,potrivit
căruia: „(1) Consilierii locali şi consilierii judeţeni care
au funcţia de preşedinte, vicepreşedinte, director general,
director,  manager,  administrator,  membru  al  consiliului  de
administraţie sau cenzor ori alte funcţii de conducere, precum
şi calitatea de acţionar sau asociat la societăţile comerciale
cu capital privat sau cu capital majoritar de stat ori cu
capital  al  unei  unităţi  administrativ-teritoriale  nu  pot
încheia  contracte  comerciale  de  prestări  de  servicii,  de
executare de lucrări, de furnizare de produse sau contracte de
asociere  cu  autorităţile  administraţiei  publice  locale  din
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care  fac  parte,  cu  instituţiile  sau  regiile  autonome  de
interes  local  aflate  în  subordinea  ori  sub  autoritatea
consiliului local sau judeţean respectiv ori cu societăţile
comerciale  înfiinţate  de  consiliile  locale  sau  consiliile
judeţene respective; (2) Prevederile alin. (1) se aplică şi în
cazul  în  care  funcţiile  sau  calităţile  respective  sunt
deţinute  de  soţul  sau  rudele  de  gradul  I  ale  alesului
local  […]”.
 
            Persoana evaluată a fost informată despre
declanșarea procedurii de evaluare, elementele identificate,
precum și drepturile de care beneficiază – de a fi asistat sau
reprezentat de un avocat și de a prezenta date sau informații
pe care le consideră necesare, personal ori prin transmiterea
unui punct de vedere scris. ȚUȚUIANU MARIUS – HORIAa depus la
dosarul  de  evaluare  un  punct  de  vedere  în  exercitarea
dreptului  la  apărare.
„Fapta  persoanei  cu  privire  la  care  s-a  constatat  […]
încălcarea  obligațiilor  legale  privind  […]  starea  de
incompatibilitate  constituie  abatere  disciplinară  și  se
sancționează  potrivit  reglementării  aplicabile  demnității,
funcției sau activității respective […]”.
„Persoana  […]  față  de  care  s-a  constatat  […]  starea  de
incompatibilitate este decăzută din dreptul de a mai exercita
o funcție sau o demnitate publică […] pe o perioadă de 3 ani
de la data eliberării, destituirii din funcția ori demnitatea
publică respectivă sau a încetării de drept a mandatului. Dacă
persoana a ocupat o funcție eligibilă, nu mai poate ocupa
aceeași  funcție  pe  o  perioadă  de  3  ani  de  la  încetarea
mandatului”.
Agenția Națională de Integritate își exercită atribuțiile cu
respectarea  principiilor  legalității,  confidențialității,
imparțialității,  independenței  operaționale,  celerității,
bunei administrări, precum și al dreptului la apărare.
 

AGENȚIA NAȚIONALĂ DE INTEGRITATE



Bunuri  în  valoare  de  peste
15.800  lei,  fără  documente
legale,  confiscate  de
polițiștii  de  frontieră  în
P.T.F. Vama Veche
2 februarie 2019 11:04

 

Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
descoperit și confiscat în P.T.F. Vama Veche bunuri în valoare
de peste 15.800 lei, pentru care trei cetățeni români nu au
putut prezenta documente de proveniență.

În data de 31.01.2019, polițiștii de frontieră din cadrul
Punctului  de  Trecere  a  Frontierei  Vama  Veche,  județul
Constanța,  au  efectuat  controlul  specific,  pe  sensul  de
intrare în ţară, pasagerilor din două autocare ce efectuau
curse pe ruta Turcia – România.
Astfel,  colegii  noștri  au  descoperit  ascunse  în  bagajele
personale a trei cetățeni români, cu vârste cuprinse între 44
și 63 de de ani, domiciliați pe raza județelor Constanța și
Galați, 198 articole de îmbrăcăminte, pentru care nu dețineau
documente de provenienţă.
Persoanele în cauză au declarat că au achiziţionat bunurile
din Turcia, cu scopul de a le comercializa în România.
Pentru  bunurile  transportate,  cele  trei  persoane  au  fost
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sancţionate contravenţional cu amenzi în valoare totală de
1.500  lei,  iar  bunurile  a  căror  valoare  se  ridică  la
aproximativ 15.860 lei au fost confiscate şi vor fi introduse
în camera de corpuri delicte a instituţiei.

Saga  Cinematografului
“Pescăruș”  continuă:  a  fost
aprobată reabilitarea sa cu 2
milioane de euro!
2 februarie 2019 11:04

Cinematograful „Pescaruș” – un subiect inepuizabil pentru mica
noastră urbe, plină de „fumuri și pretenții”, dar atât de
săracă la capitolul Cultură. Plin de mucegai, mustind de apă
și mizerie, nefolosit de mai bine de 15 ani și cu o mare și
nevăzută bulină roșie la intrare, Cinematograful „Pescăruș” ar
urma să intre, potrivit edililor urbei, într-un proces de
reabilitare, care l-ar salva de la o certă prăbușire.

Documentația  întocmită  de  SC  Domino  SMART  CONS  SRL,  sub
semnătura șefului de proiect arh. Teodor Costan Bratan, arată
că,  pentru  reabilitarea  „Pescărușlui”  sunt  necesare  numai
puțin de 9,8 milioane de lei, adică aproape 2 milioane de
euro. Suma ar urma să provină din împrumutul CEC Bank realizat
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de primărie în urmă cu doi ani. Situația clădirii, constatată
de SC Domino SMART CONS SRL, este una vizibilă cu ochiul
liber:  instalațiile  sanitare  și  cele  electrice  sunt  non-
existente,  pereții  plini  de  igrasie,  tencuielile  aproape
invizibile, pardoseala, grupurile sanitare și scaunele sunt
dispărute de zeci de ani, cât despre pericolul unor incendii,
acesta este foarte crescut, ținând cont că cinematograful a și
ars în 2015.

Proiectul reabilitării clădirii ce stă să cadă ar cuprinde, în
viziunea arhitecților, o sală cu 200 de locuri și proiecții
3D, dotarea cu grupuri sanitare, vestiar, foaier, un grup
sanitar pentru persoanele cu dizabilități și mama și copilul,
centrală termică, anveloparea clădirii, montarea de parchet,
gresie  antiderapantă,  faianță,  montarea  de  echipamente
specifice pentru siguranța la incendii și multe altele.

Reabilitarea Cinematografului a fost pusă în mapa de lucru a
consilierilor locali. Care, exceptându-i pe cei din grupul PNL
și UNPR, au declarat, la unison, că suma de 2 milioane de euro
este una exorbitantă, fiind vorba despre circa 2.000 de euro
pe metrul pătrat. Comparativ, spun aceștia, Ateneul Român a
fost reabilitat cu 1,2 milioane de euro, din care 800.000 de
euro au fost investiți în reparațiile cupolei clădirii de
patrimoniu național.

Viceprimarul  Mangaliei,  Dragoș  Angelescu,  a  declarat  că,
dimpotrivă, 2 milioane de euro este o sumă corectă, aici fiind
incluse și instalațiile de sunet. Proiectul a trecut cu votul
celor 11 consilieri PNL și UNPR și abținerile PSD, ALDE și
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PMP.

 

Reabilitarea Casei de Cultură a scăzut de la 4 milioane de
euro la doar un milion!

 

Scandalul  din  sânul  Consiliului  Local  a  continuat  și  pe
marginea  unui  alt  subiect  fără  final  al  Mangaliei:
reabilitarea Casei de Cultură. Care, în 2017, era estimată la
circa 20 de milioane de lei (4,1 milioane de euro), în timp
ce, în prima ședință a Consiliului Local pe anul 2019, a fost
redusă la numai.. un milion de euro!

Viceprimarul Angelescu s-a plâns de acuzațiile consilierilor
de opoziție (care consideră miliardul de lei oferit, acum doi
ani, firmei de specialitate, drept bani aruncați la gunoi, mai
ales că suma alocată reabilitării era mult umflată): “Când
Casa de Cultură trebuia reabilitată pe 4 milioane de euro, vi
se părea prea scump, acum că e un milion, e prea ieftin. Nu
știu cum să mai interpretez comentariile dumneavoastră…”, a
conchis edilul.

Noul studiu de fezabilitate este propus de SC ICOMAR SUD SRL
și, ca și în cazul reabilitării Pescărușului, are drept șef de
lucrări pe același architect Teodor Costan Bratan. Echipa din
spatele documentației a descoperit cam aceleași lucruri ca și
în cazul cinematografului: instalații interioare electrice și
cele de apă-canal în stare avansată de degradare, igrasie,
tencuieli exterioare și interioare degradate, probleme majore
la  hidroizolație,  scaune  neconforme  normelor  în  vigoare,
grupuri sanitare ineficiente și degradate, lipsa facilităților
persoanelor cu dizabilități, iar sala de spectacole nu are
sistem  de  ventilație,  de  aerisire  sau  de  distribuire  a
agentului termic.

Un lucru extraordinar de grav: întreaga clădire este lipsită



de  protecție  împotriva  incendiilor,  asta  în  condițiile  în
care, de ani de zile aici se țin spectacole cu copii, și,
uneori, piese de teatru sau concerte.

Direcția Cultură și Sport avea, în 2018, 40 de angajați, în
timp ce, în urma reabilitării Cinematografului „Pescăruș”, vor
fi înființate 10 alte posturi.

Datorită  unei  investiții  de
peste  8.500.000  lei,
pacienții  din  județ  vor
beneficia  de  investigații
endoscopice digestive la cele
mai înalte standarde!
2 februarie 2019 11:04

 

Pacienții județului Constanța beneficiază, din această lună,
de  investigații  endoscopice  digestive  la  cele  mai  înalte
standarde,  grație  unei  investiții  în  valoare  de  peste
8.500.000 lei. Fondurile provin de la Ministerul Sănătății și
Consiliul  Județean  Constanța.  Astfel,  valoarea  totală  a
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aparaturii a fost de 8.512.510, 30 lei din care Ministerul
Sănătății  a  alocat  7.658.000  lei  și  Consiliul  Județean
Constanța,  854.510,  30  lei.  Noile  echipamente  au  fost
achiziționate la sfârșitul lunii decembrie și au intrat în
dotarea  cabinetelor  de  Endoscopie  Intervențională  și  a
Laboratorului Explorări Funcționale, situate la etajul 2 al
SCJU.  Spațiile  în  care  acestea  au  fost  amplasate  au  fost
modernizate din fondurile proprii ale Spitalului. Aparatura
este  cea  mai  nouă  în  domeniu  și  permite  realizarea  de
investigații endoscopice digestive de mare precizie, (unele
dintre  ele,  până  acum,  nu  se  efectuau  în  nicio  unitate
medicală din Constanța), diagnostic mai rapid, sigur și de
tratament modern.
Astfel,  în  cadrul  Spitalului  Județean  Constanța,  pot  fi
efectuate de acum înainte ecoendoscopii. Investigațiile sunt
posibile datorită aparatului de ultrasonografie Arrieta V70.
Acesta permite realizare unei game complexe de investigații,
cum ar fi elastografie (măsurarea elasticității țesuturilor),
ecografie cu contrast , efectuarea de puncții eco-ghidate,
etc.  Dintre  noile  dotări  fac  parte  2  turnuri  pentru
videoendoscopie cu multiple dotări, 18 tuburi speciale pentru
endoscopii,  trei  dulapuri  pentru  depozitarea  în  mediu
controlat a endoscoapelor care asigură condiții de sterilizare
perfectă, o mașină de spălat endoscoape cu 2 posturi și multe
alte accesorii.
Conducerea  Spitalului  Județean  Constanța  mulțumește
Ministrului Sănătății, Sorina Pintea, pentru întreg sprijinul
acordat. ”Îi asigur pe cetățenii județului Constanța că voi
face tot ceea ce îmi stă în putință pentru asigurarea unui act
medical la standarde cât mai înalte”, a declarat Ș.L. Dr.
Cătălin Nicolae Grasa, managerul SCJU “Sf. Apostol Andrei”
Constanța.
De investigațiile cu noile echipamente vor beneficia gratuit
toți pacienții asigurați, fie că sunt internați în spital, fie
că se programează în baza unui bilet de trimitere.



Avarie RAJA la conducta de la
stația Cota 20 Ovidiu
2 februarie 2019 11:04
 

Astăzi, 30 ianuarie 2019, in jurul orei 13,00, magistrala de
transport apa, cu diametrul de 1.000 mm, a suferit avarie in
zona  statiei  de  pompare  Cota  20  Ovidiu.  Imediat,  la  fata
locului s-au deplasat mai multe echipe de interventie. Pentru
remedierea  avariei  s-a  redus  presiunea  apei  pe  tronsonul
avariat. In aceasta situatie, abonatii din zonele inalte ale
orasului Navodari, localitatea Lumina si zona blocurilor ANL
din localitatea Ovidiu vor avea apa cu presiuni scazute in
intervalul 14,00 – 21,00.

UPDATE

Pentru remedierea avariei survenita astazi – 30 ianuarie 2019,
in  zona  statiei  de  pompare  Cota  20  Ovidiu,  echipele  de
interventie au incercat executarea lucrarilor de reparatii cu
conducta sub presiune. Însă, din cauza debitului mare de apa
și a necesității înlocuirii unei piese de legatura pe conducta
magistrala de transport apa, cu diametrul de 1.000 mm, s-a
impus sistarea furnizarii apei pe tronsonul avariat.
Prin urmare, abonatii din orasul Navodari, cei din localitatea
Lumina,  dar  si  consumatorii  din  zona  blocurilor  ANL  din
localitatea Ovidiu nu vor avea apa la robinete in intervalul
orar 16,30 – 24,00.
Se preconizează că finalizarea lucrărilor se va face până în
jurul orei 21,00, dar tinand cont de diametrul mare si de
lungimea retelei de distribuție, perioada de timp necesara
pentru  umplerea  acesteia  si  intrarea  in  presiune  este  de
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aproximativ 3 ore.
Ne cerem scuze fata de consumatorii afectati de aceasta avarie
si ii asiguram ca echipele noastre de interventie vor face tot
posibilul  pentru  finalizarea  lucrarilor  de  reparatii  si
realuarea furnizarii apei potabile in cel mai scurt timp.

Primarul  comunei  Pecineaga,
Niculae Stan va investi, anul
acesta,  300.000  de  euro
pentru racordarea locuinţelor
la reţeaua de gaze
2 februarie 2019 11:04

Recent, primarul comunei Pecineaga, Niculae Stan a făcut un
scurt bilanţ al activităţii întreprinse în cursul anului 2018.
„Am încercat să finalizăm propiectele începute anul trecut,
iar în proporţie de 75% am şi reuşit, iar pentru anul acesta
avem un amplu plan de achiziţii. Astfel, în 2018, am derulat
un  program  de  reabilitare  a  tramei  stradale  în  comuna
Pecineaga.  Am  reamenajat  spaţiile  din  faţa  Primăriei  şi
Grădiniţei, am creat parcări, s-au montat pavele, s–au plantat
flori, am asfaltat. De asemenea, am modernizat stadionul de
fotbal şi am semănat gazon. În acelaşi timp, am dat o nouă
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faţă parcului, unde au fost reamenajate aleile şi s-au plantat
copaci. Trotuarele, începând cu Şoseaua Principală, până la
Poştă, au fost şi ele reabilitate şi au, în prezent, un aspect
mult mai îngrijit.  Am finalizat, tot anul trecut, etapa a 2-a
a  reparării  drumurilor  din  Pecineaga,  mai  exact,  6,5  km,
respectiv  4  km  în  satul  Vânători”,  a  declarat  edilul  din
Pecineaga Niculae Stan.

Pentru 2019, proiectele se anunţă la fel de numeroase şi de
mare anvergură. „Vom preda, curâmd, instalaţia de aducţiune a
apei către RAJA SA Constanţa. Am cumpărat apometre pentru
fiecare gospodărie pe care reprezentanţii RAJA le vor sigila.
Aparatele sunt montate în afara locuinţelor, astfel că pot fi
citite foarte uşor. Un proiect foarte complex şi important
pentru noi îl reprezintă racordarea la reţeaua de gaze. Prima
dată, vom porni lucrarea în satul Vânători şi vom urma traseul
Pecineaga – Tuzla – Techirghiol. Am optat pentru o conductă cu
diametru mare pentru a nu avea probleme de presiune. Studiul
de fezabilitate este, deja, aprobat, în prezent, aflându-se la
ANRE. Licitaţia urmează să aibă loc curând, la Pecineaga.
Valoarea  acestui  proiect  este  de  300.000  de  euro”,  a  mai
precizat edilul.

Tot pentru anul acesta se au în vedere de către autorităţile
publice  locale  din  Pecineaga  achiziţionarea  unui  buldo-
excavator,  necesar  pentru  diferite  lucrări  care  se  vor
executa,  un  tractor  cu  cupă,  necesar  pentru  lucrările  de
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toaletare a copacilor, întreţinere a spaţiilor verzi şi pentru
alte activităţi. De asemenea, în comună vor fi construite o
casă mortuară ce va include capelă şi salon pentru pomeni,
urmând să fie amplasată în curtea bisericii cu respectarea
normelor europene în domeniu. Nu în ultimul rând, în 2019 se
vor executa lucrări de asfaltare a 3 km de drumuri cuprinse
între Pecineaga şi Vânători. Cetăţenii vor avea, tot din acest
an, un dispensar nou ce va cuprinde cabinete de medicină de
familie şi de stomatologie, dar şi o cameră de gardă. Edilul
mai intenţionează să îmbunătăţească condiţiile de studiu ale
elevilor din comună, astfel că va asigura dotări printr-un
program naţional.

Bugetul comunei Pecineaga are o valoare de 1 milion de euro,
însă  pentru  realizarea  tuturor  proiectelor  propuse
reprezentanţii autorităţii publice locale accesează şi fonduri
europene, dar şi fonduri guvernamentale.

 

Anunț Primăria Tuzla
2 februarie 2019 11:04
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Iată  ce  observații  au  avut
locuitorii comunei Tuzla, pe
marginea  noului  PUG  al
localității!
2 februarie 2019 11:04
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Pe 30 ianuarie sunt prăznuiţi
Sfinţii Trei Ierarhi: Vasile
cel Mare, Grigorie de Nazianz
şi Ioan Gură de Aur
2 februarie 2019 11:04
Bogati în viaţa lor datorită numeroaselor fapte bune pe care
le-au facut, felului atît de frumos în care au scris, dar şi
pentru cât de mult au scris, fiecare dintre aceşti mari sfinţi
ai Bisericii au în calendar zile separate de prăznuire. Pentru
a evita însă dezbinarea credincioşilor, care ajunseseră să
considere pe unul din ei mai demn de cinstire,
în secolul al XI lea s-a stabilit ca ei să fie sărbătoriţi
împreună pe 30 ianuarie, potrivit crestinortodox.ro.

Îi  sărbătorim  însă  împreună  şi  datorită  culturii  lor
extraordinare, o calitate ce i-a unit pe aceşti trei sfinţi
luminători ai Bisericii care au învăţat ştiinţa veche, păgână,
de până la ei, şi au adâncit foarte mult sfintele Scripturi
care sunt izvor nesecat de înţelepciune şi de idei.

De asemenea, trăind toţi în veacul IV, Sfinţii Trei Ierarhi au
înfruntat aceleaşi probleme: lumea păgână care trecea încet
către creştinism, apoi numeroasele erezii, îndeosebi erezia
lui Arie care a tulburat foarte mult Biserica lui Hrisios şi
care câştigase convingând şi pe împăraţii vremii de atunci,
mai ales pe fiul lui Constantin cel Mare şi pe Valens, care a
fost contemporan cu aceştia; cu sfântul Vasile cel Mare a avut
[Valens] nişte scânteieri, nişte dialoguri, încât şi-a dat
seama că atunci abia se întâlnea cu nişte episcopi care cu
adevărat ştiau să-şi apere credinţa lor, doctrina în care cred
şi pentru care mor.

După ani de dispute între comunităţile creştine privind cine
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este mai mare ca teolog, s-a hotărât ca 30 ianuarie să fie
ziua de cinstire comună a celor trei ierarhi. Sfinţii Trei
Ierarhi s-au arătat împreună Sfântului Ioan al Evhaitelor şi
i-au spus într-un glas:

„La Dumnezeu una suntem şi nici o împotrivire sau vrajbă nu
este între noi. Ci fiecare la timpul său, îndemnaţi fiind de
Duhul Sfânt, am scris învăţături pentru mântuirea oamenilor.
Nu este între noi unul întâi şi altul al doilea, şi de vei
chema pe unul, vin şi ceilalţi doi. Drept aceea, împreunează-
ne prăznuirea într-o singură zi.”

Sfântul Vasile cel Mare a apărat dumnezeirea Duhului Sfânt şi
a  Fiului.  În  lucrarea  „Despre  Duhul  Sfânt”  arată  pe  baza
Sfintei Scripturi şi a Sfintei Tradiţii că Duhul este de o
fiinţă cu Tatăl şi de o fiinţă cu Fiul. A fost primul care a
făcut  o  distincţie  clară  între  fiinţă  şi  energie,
descoperindu-ne  că  noi  îl  cunoaştem  pe  Dumnezeu  doar  în
lucrările Sale.

Sfântul Grigorie de Nazianz participă la formularea teologică
a dogmei Sfintei Treimi. În cele „Cinci Cuvântări Teologice”
rostite  în  capela  Sfintei  Învieri  din  Constantinopol,  el
tratează despre modul în care trebuie făcut teologie, despre
Dumnezeu în fiinţa Sa, despre Fiul lui Dumnezeu Întrupat şi
despre Duhul Sfânt, demonstrând cu temeiuri biblice că cele
trei persoane sunt de o fiinţă.

Sfântul  Ioan  Gură  de  Aur  pune  un  accent  deosebit  pe
demonstrarea modului în care Dumnezeu intervine şi lucrează
prin pronia Sa asupra Bisericii, asupra vieţii credincioşilor.
Sfântul Ioan Gură de Aur pune accentul pe doctrina socială a
Bisericii, ne descoperă că nu putem înţelege taina comuniunii
Sfintei Treimi dacă nu facem experienţa comuniunii ecleziale.

Când  vorbeşte  despre  Sfinţii  Trei  Ierarhi,  Biserica  spune
despre ei că Sfântul Vasile cel Mare este mâna care lucrează,
Sfântul  Grigorie  Teologul  este  mintea  care  gândeşte,  iar



Sfântul Ioan Gură de Aur este gura care vorbeşte.

La Congresul Facultăţilor de Teologie din Atena din anul 1936
s-a  hotărât  ca  ei  să  devină  patronii  spirituali  ai
instituţiilor de învăţământ teologic din întreaga lume.

(sursa: cotidianul.ro)

CL  Mangalia  a  aprobat
sistematizare  unor  cartiere
ale orașului
2 februarie 2019 11:04

Comunicat de presă

Consiliul  Local  Mangalia  a  aprobat,  la  ultima  ședință
ordinară,  documentațiile  tehnice  pentru  sistematizarea  pe
verticală a zonelor II și III din localitate. Astfel, în zona
II,  cuprinsă  între  Bulevardul  1  Decembrie  1918  și  strada
Portului, se lucrează deja la demolarea garajelor, iar pe
locul  acestora  se  vor  amenaja  parcări  de  reședință,  alei
pietonale  și  spații  verzi.  De  asemenea,  se  vor  realiza
trotuare, în zone în care acestea sunt necesare și se vor
înființa  ghene  hidraulice  pentru  colectarea  deșeurilor.  În
zona III de sistematizare, încadrată de străzile Portului –
Ștefan  cel  Mare  –  sens  giratoriu,  se  vor  înființa,  de
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asemenea, mai multe locuri de parcare, pe terenul fostelor
garaje și vor avea loc lucrări de infrastructură de transport,
care presupun modernizarea suprafețelor carosabile. Totodată,
se  vor  monta  stâlpi  de  iluminat,  se  vor  înființa  ghene
hidraulice și se vor delimita spațiile dedicate amenajărilor
peisagistice. Aceleași lucrări vor fi demarate, în curând, în
zona  I  de  sistematizare,  unde  a  fost  încheiată  etapa  de
demolare a garajelor, respectiv în perimetrul delimintat de
străzile Portului – Oituz – Ștefan cel Mare. ”De câțiva ani,
lucrăm la documentațiile necesare pentru fiecare stradă, ceea
ce presupune un volum mare de activitate, care nu se vede în
teren. Dar fără aceste acte, nu putem atrage fonduri europene
și guvernamentale, necesare modernizării orașului nostru. Când
am început inventarierea străzilor, care nu aveau nici măcar
cadastru  și  intabulare,  am  constatat  cu  stupoare,  că  în
Mangalia există drumuri private, deși acestea ar fi trebuit să
aparțină domeniului public. Administrația locală de acum 15-20
de ani a vândut, haotic, terenurile din oraș și stațiuni,
străzi,  alei  și  chiar  trotuare.  Cu  toate  acestea,  banii
încasați  din  acele  vânzări  nu  s-au  văzut  în  dezvoltarea
orașului și stațiunilor, dat fiind că au fost terenuri extrem
de valoroase, multe chiar pe malul mării”, a explicat edilul
Mangaliei.  El  a  mai  spus  că,  în  prezent,  s-a  reușit
intabularea  tuturor  străzilor  cuprinse  în  proiectele  de
modernizare,  lucrările  urmând  să  înceapă  după  finalizarea
procedurilor legale de licitație.

Avarie  RAJA  pe  strada
Frigului din Constanţa!
2 februarie 2019 11:04
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Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  la  unul  din
branșamentele de pe strada Frigului, din municipiul Constanţa,
RAJA SA a fost nevoită să întrerupă furnizarea apei potabile
astăzi, 29 ianuarie 2019, în intervalul orar 10.30 – 14.00.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  din  perimetrul
delimitat de străzile: bdul 1 Mai –  Dunării –  Aurora –
Portului Nou – Şos. Mangaliei – bdul 1 Mai.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților din zonă,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.

După Pavilionul Pensionarilor
din  Parcul  Balnear,
foișoarele  lui  M.  C.  Tusac
vor fi rase de pe suprafața
Mangaliei!
2 februarie 2019 11:04
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La  mai  puțin  de  zece  ani  de  la  montarea  lor,  foișoarele
amplasate pe toată raza Mangaliei de fostul edil al urbei
Mihai  Claudiu  Tusac,  vor  cădea,  „răpuse”,  sub  ciocanele
angajaților  primăriei.  Consilierii  locali  au  aprobat,  la
ultima  ședință  ordinară,  demolarea  acestor  foișoare,
reprezentanții administrației publice locale afirmând că un
grup numeros de cetățeni ai urbei au înaintat primăriei cereri
de desființare a lor.

În 2009, la Mangalia și Neptun avea loc, tot cu acceptul
Consiliului Local, montarea a 15 foișoare, destinate, așa cum
declara  inițiatorul  proiectului,  Mihai  Claudiu  Tusac,
relaxării  persoanelor  vârstnice.  În  vara  aceluiași  an,  în
Parcul Balnear, în prezența unor demnitari de la București, se
inaugura  Pavilionul  Pensionarilor.  Costurile  celor  două
proiecte, plătite din banii contribuabililor Mangaliei,  ne-au
rămas necunoscute, ca mai toate informațiile de interes public
pe care le solicitam, la vremea respectivă, primăriei.

La finele anului trecut, gloria Pavilionului Pensionarilor se
stingea, sub buldozerele firmelor de demolare. Vărstnicii au
părăsit  zona  centrală  și  s-au  refugiat  în  Piața  Saturn,
deființată, la rândul ei, în urmă cu câteva luni. Foișoarele
lui M.C. Tusac, devenite, în mai puțin de zece ani, deranjante
pentru locuitorii zonelor cu pricina, vor fi culcate la pământ
în scurtă vreme. „O parte sunt în avansată stare de degradare,
fiind  realizate  din  materiale  ușoare,  iar,  pentru  marea
majoritate, avem solicitări de la cetățeni de desființare a
lor”, a declarat viceprimarul Mangaliei, Dragoș Angelescu, în
cadrul  ședinței  de  consiliu,  unde  s-a  propus  aprobarea
documentației tehnice de desființare a acestor foișoare.



Afirmațiile edilului Mangaliei a stârnit reacții aprige din
partea consilierilor de opoziție, care au acuzat administrația
locală că nu s-a îngrijit de întreținerea acestor construcții.
Mai mult, aceștia au întrebat de ce este necesar votul lor în
cazul foișoarelor, iar în cel al demolării garajelor, nu.
„Votul în Consiliul Local pentru demolarea foișoarelor este
 necesar, întrucât imobilele au autorizații de construire“, a
explicat Dragoș Angelescu. Consilierii au replicat că și o
bună parte a garajelor au astfel de autorizații, fapt dovedit
în  instanțele  de  judecată.  către  care  s-au  îndreptat
proprietarii  imobilelor.

Cert este că, potrivit Domino Smart Cons SRL, firma ce se
ocupă de întocmirea documentației de demolare a foișoarelor,
sub semnătura șefului de proiect, arh. Teodor Costan Bratan,
valoarea punerii la pământ a acestora este de 21.196 lei fără
TVA.

Poate cu un mic discount, ținând cont că numărul foișoarelor
s-a redus, unele dintre ele fiind, déjà, demolate de luni
bune…

 

Contractul colectiv de muncă
al angajaților Damen Mangalia
a  fost  renegociat.  Iată
modificările acestuia!
2 februarie 2019 11:04

https://editiadesud.ro/contractul-colectiv-de-munca-al-angajatilor-damen-mangalia-a-fost-renegociat-iata-modificarile-acestuia/
https://editiadesud.ro/contractul-colectiv-de-munca-al-angajatilor-damen-mangalia-a-fost-renegociat-iata-modificarile-acestuia/
https://editiadesud.ro/contractul-colectiv-de-munca-al-angajatilor-damen-mangalia-a-fost-renegociat-iata-modificarile-acestuia/
https://editiadesud.ro/contractul-colectiv-de-munca-al-angajatilor-damen-mangalia-a-fost-renegociat-iata-modificarile-acestuia/
http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2019/01/COMUNICAT-28_01_2019-stadiul-negocierilor-CCM-20191-1.jpg


http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2019/01/COMUNICAT-28_01_2019-stadiul-negocierilor-CCM-20191-2.jpg


APC  atenţionează:  Se
falsifică  mozzarella  cu
clorură de calciu! Mozzarella
cu  soluţie  de  dezgheţare  a
drumurilor!
2 februarie 2019 11:04
 Mozzarella cu acid citric!

3 din 10 sortimente de mozzarella conţin acid citric!

Mozzarella cu amidon de cartofi!

84% din sortimentele de mozzarella analizate sunt fabricate
din lapte de vacă!

16% din sortimentele de mozzarella analizate sunt fabricate
din lapte de bivoliţă!

40% din mozzarella comercializată provine din Germania!

36% din mozzarella comercializată a fost fabricată în Italia!

21% din mozzarella comercializată este fabricată în România!

Grăsimea raportată la substanţa uscată variază între 27% şi
52%!

Valoarea energetică per 100 grame produs variază între 165
kcal şi 339 kcal!

Cantitatea de grăsimi per 100 grame produs variază între 8,5
grame şi 25 de grame!
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Cantitate de acizi graşi saturaţi per 100 grame produs variază
între 6 grame şi 18 grame!

Cantitatea de proteine per 100 grame produs variază între 13
grame şi 26 grame!

Cantitatea de sare per 100 grame produs variază între 0,57
grame şi 3 grame.

Studiul privind calitatea mozzarellei face parte din Campania
Naţională de Informare şi Educare: ”Să învăţăm să înţelegem
eticheta!”.  Prin  această  campanie,  experţii  Asociaţiei  Pro
Consumatori (APC) îşi propun să-i înveţe pe consumatori să
înţeleagă eticheta produselor alimentare astfel încât aceştia
să facă achiziţii în cunoştinţă de cauză.

Asociaţia  Pro  Consumatori  (APC)  a  achiziţionat  din  marile
structuri comerciale (hipermarketuri/supermarketuri) 33 tipuri
de mozzarella, în vederea realizării unui studiu prin care să
atragă atenţia în ceea ce priveşte denaturarea acestui tip de
brânză cu impact asupra sănătăţii consumatorilor.

Analizele realizate de experţii APC au condus la descoperirea
următoarelor substanţe în unele sortimente de mozzarella:

Folosirea amidonului în reţeta unor sortimente de brânză
mozzarella de către unii producători induce în eroare
consumatorul  deoarece  Mozzarella  se  obţine  numai  din
lapte, fără adaosuri de altă natură;
Folosirea clorurii de calciu (E509) în unele sortimente
de  mozzarella,  ca  potenţiator  de  arome,  agent  de
întărire și acidifiant.Clorura de calciu se obține din
calcar, prin reacție cu acidul clorhidric sau ca produs
secundar la obținerea sodei. Cea mai largă utilizare, în
ultimii și viitorii ani, a clorurii de calciu  vizează
prevenirea formării gheții și îndepărtarea acesteia de
pe șosele; față de sarea obișnuită (clorura de sodiu –
NaCl), proprietățile clorurii de calciu o fac mult mai
eficientă în lupta cu adversitățile iernii pe șosele



(este eficientă până la temperaturi de minus 52 grade
Celsius),  astfel  că  peste  jumătate  din  producția
mondială de clorură de calciu se folosește în acest
scop.

Cum cei mai mulţi din consumatorii acestor produse nu ştiu cum
este mozzarella adevărată, se obişnuiesc cu astfel de produse
şi le cumpără constant, constituind un segment important al
pieţei brânzeturilor, care asigură profituri însemnate celor
ce produc şi comercializează astfel de produse şi care nu-şi
fac  nicio  problemă  de  conştiinţă  în  legătură  cu  efectele
afacerilor  lor  asupra  sănătăţii  consumatorilor.  Când  nici
legea nu este alcătuită corespunzător, iar aplicarea legii se
face în spiritul pământului, rămâne puţin loc pentru păstrarea
bunei tradiţii.

Produsele  lactate  falsificate  au  avut  un  bun  prilej  de
afirmare şi dezvoltare în contextul în care tot mai mulţi
consumatori  au  trecut  la  diete  de  cruţare,  în  urma
indicaţiilor medicilor sau la diete de prevenţie (în cazul
consumatoarelor care au format o tabără a vegetarienilor sau
veganilor).

Mozzarella este o brânză fără coajă, cu textură apoasă și
relativ moale, ușor elastică în stare foarte proaspătă, de
culoare  albă  sau  aproape  albă  (poate  avea  unele  nuanțe
imprimate  de  hrana  animalului  de  la  care  se  recoltează
laptele), în bucăți de formă aproape sferică („bocconcini“).
Are gust ușor dulce, fin, purtând puternic amprenta laptelui.
Pe măsură ce se învechește, devine foarte moale și capătă gust
acru. În stare proaspătă, rezistă la frigider câteva zile,
păstrată  în  recipient  cu  soluție  slabă  de  sare  (circa  o
lingură de sare la un litru de apă). Varianta semi-uscată
(Mozzarella rasă) se poate păstra mai mult.

Este o brânză de origine italiană (zona Campania, în sudul
ţării, pe ţărmul apusean) unde ar fi ajuns adusă în vechime
din Egipt, protejată cu denumire de origine controlată încă



din 1996 cu numele Mozzarella di Bufala Campana. Cum spune şi
denumirea, mozzarella tradiţională se prepară din lapte de
bivoliţă de apă; în timp s-a răspândit larg şi mozzarella din
lapte de vacă, cea din lapte de oaie şi cea din lapte de capră
(ultima cerută din ce în ce mai mult de consumatorii care nu
pot  digera  laptele  de  vacă,  căutând  produse  din  lapte  de
capră, mai uşor digerabil).

Mozzarella  tradiţională  are  circa  40%  grăsime  (deşi  piaţa
abundă  de  sortimente  mai  puţin  grase,  cerute  mult  de
consumatori), circa 20% proteine, circa 2% carbohidraţi şi o
valoare energetică de circa 1200 kJ/300 kcal per 100 g (pentru
diferitele categorii de mozzarella, valoarea energetică per
100 g produs variază larg – de la 165 la 339 kcal). Este
bogată în minerale de strictă necesitate pentru corpul uman:
sodiu, calciu, fosfor, potasiu. Trebuie menţionat faptul că
mozzarella este un aliment acidifiant (indice PRAL: 14,74),
impunând precauţii din partea consumatorilor care au probleme
cu  pierderea  de  minerale  din  corp,  întrucât  alimentele
acidifiante accentuează pierderea de minerale.

Laptele  de  bivoliţă  este  foarte  gras  (circa  7%),  nu  are
colesterol şi dă o brânză dulce şi grasă, scumpă („Mozzarella
premium“); din lapte de vacă (3,3-4,5% grăsime) se obţine o
brânză mai puţin grasă, mai potrivită pentru consumatorii cu
probleme de sănătate. Sortimente foarte bogate caloric (şi
scumpe)  se  obţin  prin  procese  laborioase,  între  care
îmbogăţirea cu smântână, umplere cu cremă, afumare, aşa cum
sunt:  scamorza,  burrata,  stracciatella.  Pentru  că  numărul
vegetarienilor şi veganilor este în creştere, sunt disponibile
şi  sortimente  pentru  aceşti  consumatori:  veganii  au
posibilitatea să mănânce mozzarella preparată din alune caju,
pe care o pot realiza chiar acasă.

“Mozzarella din zilele noastre se produce în numeroase ţări,
pe toate continentele, unde au fost adaptate bivoliţele de
apă. Unde nu sunt bivoliţe, se face din lapte de vacă sau
lapte de la alte specii, ori din substitute de lapte. În unele



ţări, mozzarella tradiţională se numeşte „brânza de mână“,
pentru a face deosebirea de mozzarella realizată prin procedee
industriale. Mozzarella lucrată la mână este produs artizanal,
cu caracteristici foarte particularizate, realizat în condiţii
grele şi este mult mai scumpă decât cea realizată industrial,
care se obţine prin adăugarea de culturi selecţionate, cu
echipamente  adecvate  şi  care  va  avea  caracteristici
organoleptice standard. Consumatorii corect informaţi au tot
interesul să-şi prepare propria mozzarella (există numeroase
reţete şi experienţe făcute publice pe Internet), pentru că
această brânză se consumă chiar proaspătă (cea mai fericită
situaţie  –  consum  în  ziua  preparării!),  iar  materialele
necesare chiar sunt disponibile peste tot. A cumpăra această
brânză din comerţ, cu gândul că este proaspătă, este chiar o
auto-amăgire.” Prof. univ. dr. Ion Schileru, ASE Bucureşti.

 

În ultimele luni ale anului
trecut,  în  dosare
instrumentate de DNA au fost
condamnaţi  131  de  inculpaţi
printre  care  poliţişti,
primari şi directori!
2 februarie 2019 11:04
În cursul lunilor noiembrie şi decembrie 2018, în dosare de
corupție  instrumentate  de  D.N.A.,  au  fost  condamnați  131
inculpați  prin  39  hotărâri  judecătorești  definitive,  între
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persoanele condamnate definitiv figurează:

un  fost  deputat  și  fost  președinte  autoritate
reglementare a energiei
46 polițiști de frontieră
un director companie națională
trei inculpați conducere complex energetic
șapte  inculpați  în  dosar  corupție  spital  municipiu
București
un primar de municipiu, un primar de comună
un inculpat conducere primărie municipiu
2 persoane conducere primărie sector
2 ofiţeri de poliţie, 3 avocaţi, un director de bancă.

Pedepsele dispuse de judecători faţă de cei 131 inculpaţi
variază între 11 ani şi 3 luni închisoare şi avertisment.

Având  în  vedere  că,  în  multe  cazuri,  între  pronunțarea
deciziilor, motivarea acestora și transmiterea acestor decizii
de către instanțele de judecată, în format electronic, se
înregistrează o anumită diferență de timp, D.N.A. a decis
publicarea  unor  informări  cu  privire  la  soluțiile  de
condamnare definitive, la momentul pronunțării acestora, sub
formă de comunicate de presă.

În acest fel, D.N.A. răspunde cerinței de informare a opiniei
publice  asupra  întregului  proces  penal  în  cazuri  de  mare
corupție, inclusiv asupra finalității dosarelor trimise spre
judecare.

 

 



ANUNȚ IMPORTANT AL SC POLARIS
M HOLDING
2 februarie 2019 11:04
 

În atentia tuturor colaboratorilor și clienților POLARIS M
HOLDING!

Vă  rugăm  să  nu  răspundeți  la  email-uri  sosite  din  partea
coMMercial@polaris.ro și să nu accesați link-urile atasate,
prin care vi se solicită documente ale societății, contracte,
plăți etc.
Acestea nu au fost trimise de societatea noastră și, de aceea,
vă rugăm să nu le dați curs!
Orice solicitare care are drept scop transmiterea de documente
personale sau orice alt tip de documente, trebuie verificată
la Departamentul Comercial al S.C. POLARIS M HOLDING la nr. de
telefon 0241 545 596, sau la nr. de telefon aferente Punctelor
de lucru din localitățile dumneavoastră., accesibile pe site-
ul www.polaris.ro.
Vă mulțumim!
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